

[Texte]

Mr. Ouellet: Not next week, because next week—

Mr. Forrestall: The week after.

Mr. Ouellet: It would be the week after, if possible.

Mr. Forrestall: Unless we could meet tomorrow on it or something.

Mr. Ouellet: Yes.

The Chairman: I have a list here of all those who asked to appear, unless we can decide already to ask some of them to come.

Mr. Kilgour: Could we have a steering committee meeting right after this meeting?

The Chairman: Yes, it would be a good idea.

Mr. Ouellet: Yes, why not?

The Chairman: It is a good idea.

• 1600

Mr. Kilgour: Could Mr. Mannery attend the meeting? He can tell us a lot about them too, if it is acceptable to us.

The Chairman: Is everybody agreed? If there are no other questions, I adjourn this meeting to the call of the Chair.

Tuesday, April 28, 1987

• 1105

The Acting Chairman (Mr. Redway): Ladies and gentlemen, I bring this committee to order. I see we have a quorum here this morning. I would like to welcome first of all the Parliamentary Secretary, Mr. Blaine Thacker. We are pleased to have you here this morning, Mr. Thacker. I understand you are going to be introducing the witnesses from the department and perhaps say a brief word before you join us as a member of the committee.

Mr. Blaine Thacker (Parliamentary Secretary to the Minister of Transport): Thank you very much, Mr. Chairman and members of the committee. It is under parliamentary reform we find ourselves in a new situation even today where I can sit as both a member of your committee and as a witness in my capacity as Parliamentary Secretary. Might I say it is an honour for me to appear in both capacities. It is a great opportunity to hear the evidence, to hear your questioning and to share with you the assessment of the recommendations and the evidence we will hear.

I have with me two departmental experts. Mr. Martin Brennan is the Associate Assistant Deputy Minister for Policy and Co-ordination in the Department of Transport. Mr. Brennan is responsible for policy development in the department, particularly with respect to air and marine matters. He was appointed to his present position about 18 months ago, but for five years prior to that he was deputy administrator of the department's marine administration,

[Traduction]

M. Ouellet: Non, pas la semaine prochaine, car c'est à cette date-là. . .

M. Forrestall: La semaine d'après.

M. Ouellet: Oui, si possible.

M. Forrestall: À moins que nous puissions siéger demain.

M. Ouellet: Oui.

Le président: J'ai ici une liste de tous ceux qui ont demandé à comparaître devant le Comité; peut-être pourrions-nous décider dès maintenant de demander à certains d'entre eux de venir.

M. Kilgour: Si nous tenions une réunion du comité directeur tout de suite après cette réunion-ci?

Le président: Oui, ce serait une bonne idée.

M. Ouellet: Oui, pourquoi pas?

Le président: C'est une bonne idée, oui.

M. Kilgour: M. Mannery pourrait-il assister à cette réunion? Il peut nous en dire beaucoup là-dessus, si cela ne vous dérange pas.

Le président: Êtes-vous d'accord? Si vous n'avez pas d'autres questions à poser, je déclare cette séance levée.

Le mardi 28 avril 1987

Le président suppléant (M. Redway): Mesdames et messieurs, la séance est ouverte. Je vois que nous avons le quorum ce matin. Je voudrais tout d'abord souhaiter la bienvenue au Secrétaire parlementaire, M. Blaine Thacker. Nous sommes ravis de vous avoir parmi nous ce matin, monsieur Thacker. Je crois que vous avez l'intention de nous présenter les témoins du ministère et de nous dire quelques mots avant de vous joindre à nous.

M. Blaine Thacker (secrétaire parlementaire du Ministre des transports): Merci bien, monsieur le président, membres du Comité. C'est à la suite de la réforme parlementaire que je me trouve dans cette situation nouvelle aujourd'hui, soit à la fois de siéger à votre Comité et de venir témoigner en tant que Secrétaire parlementaire. Je suis honoré de pouvoir remplir ces deux fonctions. Je peux ainsi entendre les témoignages, suivre votre interrogatoire et évaluer, en même temps que vous, les recommandations et les dépositions que nous allons entendre.

J'ai à mes côtés deux experts du ministère. Tout d'abord, M. Martin Brennan, Sous-ministre adjoint associé, Politiques et coordinations, Transport Canada. M. Brennan est affecté à l'élaboration des politiques au ministère, notamment à l'égard des transports par air et par eau. Il occupe ce poste depuis 18 mois, après avoir été durant cinq ans attaché des directions au groupe maritime du ministère, où il était également préposé à l'élaboration